
 

 

Børnegården Bison & Gl. Rye Skole 
Nyvej 1 
8680 Ry 
Tlf: 87 94 26 80 

E-mail: gl.ryeskole@skanderborg.dk 
Hjemmeside: www.gl-rye.skoleintra.dk 
 
 
 

 

Dagsorden til bestyrelsesmøde d. 13. maj 2020 
  

  
Dato: Onsdag d. 13. maj, 2020 
Tidspunkt: kl. 19.00 - 21.30 
Sted: Virtuelt – via Teams 
Indkaldelse via mail. 
 

Deltagere: Henrik Taastrøm, Lea Busck Mellor, Grethe Bremer, Lisbet Hartwell, Vibeke Lütken, Marianne 
Leonard Kring, Trine Broe Rasmussen, Seija Daugaard, Camilla Kofod-Olsen, Else Jensen, Anne Kongsbak, 
Karina Lyng Jensen, Gert Lorensen, Peter Bech Milsgaard, Annette Baand Graavett  
 
Afbud: Louis Messell  
Fraværende: Asmus Flensted-Jensen, Tristan Marcus Pilgaard Gertz (Var ikke inviteret til dette møde) 
 
  

Dagsorden 
Hvad handler punktet om? Er der særlige ansvarlige 
eller gæster? 
Er det til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 
eller godkendelse (G)? 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Motivation/indhold til punkt 

  

1. Gennemgang af dagsorden (G) 3 min.  

          

2. Nyt fra elevrådet (O) 
 

0 min.  

            

3. Orientering fra afdelingerne (O) 
Orienteringen fra ledelsen og fra 
medarbejderrepræsentanter. 
 

 15 min. “Genåbningen” fortsætter 
- Vi kender i skrivende stund ikke den videre proces fra den 10. maj. 

o Vi er helt klar til at modtage 6. klasserne igen den 18. maj.  
o Det vi modtager nu fra Sundhedsstyrelsen er anbefalinger. Der er åbnet op for, at 
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større grupper/klasser igen kan være sammen 
o Fortsat med få/kendte voksne omkring børnegruppen. 
o Vi håber, at det bliver muligt, at vi kan få dannet en kendt skoledag inden 

sommerferien. Kendte og vante lokaler.  
o Vi har fået installeret udendørs vaske med berøringsfri vandhaner. 

- Der er opsat telte flere steder både på skolen og i Bison. Der er fremsat krav om en 
byggesag, hvis de skal stå i mere end 6 uger. Vi er i proces omkring dette. 

- Vi har haft medarbejdere og hjem til test for Covid19. Vi har ikke oplevet et smittepres 
- Vi begynder at tilrette ressourceforbruget til det egentlige behov. 
 

Bison: 
- I Bison arbejdes der fortsat i mindre grupper ligesom børnene fortsat er fordelt på 

forskellige matrikler - i Bison, ved Kræshuset og Ryekol. Vi glæder os til, at vi kan åbne op, 
så børnene kan lege sammen i deres storgrupper – Elefanter, Giraffer etc., men afventer 
de nyeste anbefalinger, inden vi ændrer på den måde vi har organiseret dagligdagen på. 

- Bisonbanden har fortsat i området ved Ryekol, hvilket de fortsætter med et stykke tid 
endnu, da der ikke er plads til, at børnene kan starte på skolen for nuværende.  

- Vi forventer, at der senest den 1.6. kommer en voksen fra fritidsdelen over og bliver en 
del af bisonbandegruppen. Det vil være den voksne som skal være med til at skabe 
sammenhæng for børnene fra børnehave til skole/SFO. Vi håber at kunne åbne op for 
flere besøg på skolen inden for den nærmeste fremtid.  
 

Skolen: 

 I denne tid arbejdes der på skolen i årgangsteam omkring eleverne.  
o Fagligt betyder det, at der er dansk- og matematiklærere på alle årgange. Disse 

fag tænkes således ind på alle årgange. Rigtig mange aktiviteter er tværfaglige 
og indeholder således også naturfag, historie, kristendom og sprogfag. Praktisk-
musiske fag indgår også med håndværksmæssige aktiviteter. 

o Trivselsaspektet vejes således tungt. Der er kendte voksne omkring børnene 
gennem hele dagen. Det betyder tæt kontakt for børn og forældre. 
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o Logistisk har det betydet, at vi har lagt ressourcerne på lidt kortere skoledage, så 
vi kan have flest mulige personaleressourcer omkring børnene. 

o Peter viste eksempler fra klassernes ugeplaner og organisering af undervisningen. 
 

 På skolen er planlægning af det kommende skoleår i gang. Teamfordeling, fagfordeling 
og skoledagenes planlægning. Flg. personaler bliver en del af – eller takker af til 
kommende skoleår: 

o Susanne kommer tilbage fra Grønland 

o Ditte kommer tilbage fra barsel 
o Birthe Marie går på efterløn 

o Jesper og Cecilie – som har været årsvikarer, håber vi at kunne have tilknyttet 

skolen hen over det kommende skoleår. 

 

 Episode fra trafikskolen med 0. klasse – to biler kører over for rødt lys, mens der står 

børn og venter på at gå over. Børn og voksne bevarede roen og kom sikkert hjem. Der 

blev naturligvis snakket med børnene om episoden, og de tacklede det meget flot.  

 Der er et problem med, at der er nogen som kører mod ensretningen på Kastanjealle og 

nogle benytter ”buslommen” til privatkørsel. 

 

4. Opsamling på konstituering 5 min. Hvilke muligheder er der for et konstituerende bestyrelsesmøde. Senest næste 
bestyrelsesmøde, den 10. juni, 2020. 

- Der vil være mulighed for at mødes udendørs eller indendørs – så mødet holdes med 
fysisk fremmøde.  

- Datoen ændres fra den 10. 6. da der er dialogmøde med politikkerne på Fælleden. Den 
nye dato bliver den 17. 6. kl. 18.00 med ordinært bestyrelsesmøde efterfølgende. 

 

5. 
  

Evaluering af årshjul 2019/2020 

og 

Udkast til bestyrelsens årshjul for 

15 min. Gennemgang og evaluering af årets gang. 
Årshjul for 2019/2020 er vedhæftet. 
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 2020/2021 Udkast til bestyrelsens årshjul for 2020/2021.  

Udkast er vedhæftet 
Der er ikke så mange principper på hver gang, men de er i stedet sat på med en beskrivelse af, 
hvordan der arbejdes med de enkelte principper i praksis. På baggrund heraf laves eventuelle 
ændringer/justeringer. 
Årshjulet færdiggøres med ændringer af enkelte datoer og udsendes til bestyrelsen med 
indkaldelsen til konstituerende bestyrelsesmøde. 

 

6. Orientering fra møde mellem 

formænd og skoleledere fra 

Bjedstrup, Knudsø, Mølleskolen og 

Gl. Rye om skolestruktur 

 Onsdag den 29.04.2020 havde Bestyrelsen fra Bjedstrup indbudt formænd og skoleledere fra 

Knudsø, Mølleskolen og Gl. Rye Skole. Formålet var at få en dialog omkring et nyt bud ind i 

skolestrukturdebatten. Der blev afsøgt mulighed for at de fire bestyrelser kunne stå sammen om 

et bidrag til debatten. Der arbejdes på et udkast med forskellige perspektiver. Forhåbentligt er 

udkast klar til den 13. maj. 

- Henrik og Peter orienterede fra mødet.  

- Bestyrelsen ønsker ikke at underskrive et fælles skriv til politikkerne, men vil anbefale 

politikkerne at se på visionen for landsbyerne. Vigtigt at løfte sig op i helikopteren og 

kunne have fokus på hvad, der er godt for det gode landsbyliv. Fx vil al styrkelse af 

fødeskolerne, kunne tage noget af presset på indskolingen i Ry.  

 

7. Nyt om nye bygninger til Bison  Der har været afholdt møder mellem forskellige instanser om indstilling til løsninger og de 

skitserede løsningsforslag. Henrik har som formand responderet på mødet og sendt en skrivelse 

til Fagsekretariatet med kommentarer og bidrag til processen.  

Skrivelsen er vedhæftet. 

 

Orientering om status. 

- Der har været afholdt møde omkring det kommende byggeri af Bison – et ”Ekspertmøde”, 

som vi – skolen/bestyrelsen ikke har været en del af, hvilket vi er forundrede over. 
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- Vi forventer, at blive inviteret til kommende møder. 

- Trine og Henrik arbejder videre på en præsentation for udvalget. 

  

8. Relevante datoer 
  

 5 min. Næste bestyrelsesmøde er den 10. juni, 2020. Vi afventer mulighederne for mødeafholdelse 
(virtuelt, stort mødelokale, udendørs). 
Senest på denne dato skal vi gerne have afholdt konstituerende bestyrelsesmøde for 
kommende bestyrelse. 
Ny dato for møde – den 17. 6.  

 

9. Økonomi (O) 
 

10 min. Vi holder os inden for budgetrammen. 
Der er dog en øget udgift i forbindelse med genåbningen. Der er dialog mellem KL og ministerier 
omkring udmøntningen af økonomisk kompensation 

- Der har været et øget forbrug I forbindelse med genåbningen. Vi ved endnu ikke, hvor stor 
en kompensation vi får i forbindelse med Covid 19.  

- Vi har afleveret et regnskab for de samlede meromkostninger for kontaktenheden på 
520.000 kr. i merforbrug fratrukket den besparelse vi har haft.   

 

10. Evt. 
  

 5 min.   

  

11. Godkendelse af referat. 
  

 5 min.  Referat udsendes til gennemlæsning. Mail via Aula til Peter som godkendelse af referatet. 

 


